
 

 

Schriftelijke vragen ex Art 41 RvO   

 

 
Aan:  Het college van B&W van Groningen 

Betreft:  Aanpak babysterfte 

Datum:  21 september 2014 

 
Geacht college, 
 

In het Dagblad van het Noorden stond op 18 september een artikel over de aanpak van babysterfte. Er 
valt in Nederland nog veel te winnen volgens Jan Jaap Erwich, hoogleraar preventie perinatale sterfte 
aan het UMCG en organisator van een groot internationaal congres over babysterfte. Volgens de 

hoogleraar is de aanpak van babysterfte te stroperig. De PvdA vraagt zich af of dit ook voor onze 
gemeente geldt. De fractie van de PvdA ziet het belang van aandacht voor gezonde zwangerschappen 
en gezonde geboortes ook in het licht van de nieuwe gemeentelijke taken op het gebied van de 

jeugdzorg.  
 
Op 29 september 2010 is in de gemeenteraad het initiatiefvoorstel ”Van gezond zwanger naar gezond 
geboren” van de PvdA-fractie behandeld. De raad reageerde overwegend met instemming en besloot 

dit initiatiefvoorstel te betrekken bij de actualisatie van het lokale gezondheidsbeleid.  In dit beleid heeft 
onze fractie ook meerdere malen de aandacht voor preventie van babysterfte teruggezien.  
 
De PvdA-fractie vond en vindt dat het CJG een belangrijke rol kan spelen bij de preventie van 

zwangere vrouwen. Betere voorlichting over voeding, leefstijl en het verbeteren van de toegankelijkheid 
van verloskundige en gynaecologische hulp zijn speerpunten. Ook acht de fractie het van belang een 
goed aanbod te doen aan ouders die een kind verwachten. Daarnaast stelt het initiatiefvoorstel grote 

kansen te zien in de samenwerking tussen gemeente, GGD, UMCG, Martiniziekenhuis, huisartsen, 
verloskunde en kraamzorg. 
 
In het artikel worden door Jan Jaap Erwich ook de punten benoemd die in het initiatiefvoorstel staan. 
Bovendien wil hij ook dat ingezet wordt op rookpreventie. Verder zegt hij dat hij op lokaal niveau mooie 

initiatieven ziet, maar dat er in bestuurskamers nog veel te weinig gebeurt.  
 
Naar aanleiding van het recente krantenartikel en het initiatiefvoorstel van 29 september 2010 vraagt de 
PvdA-fractie het volgende: 
 

1) De PvdA-fractie wil graag weten hoe de samenwerking tussen gemeente, GGD, UMCG, 

Martiniziekenhuis, huisartsen, verloskunde en kraamzorg vorm heeft gekregen. Ook is de 
fractie benieuwd hoe de CJG’s invulling hebben gegeven aan hun rol. Kan het college 

aangeven wat de resultaten tot dusver zijn en hoe de cijfers rond babysterfte zich ontwikkelen?  
2) Hoe kijkt het college aan tegen de suggestie om in te zetten op rookpreventie? Welke rol ziet 

het college hierin voor de gemeente? 
3) Herkent het college de opmerking van Erwich dat we in theorie weten hoe we het probleem van 

babysterfte op kunnen lossen, maar dat het in praktijk allemaal te stroperig gaat?  
4) Herkent het college zich in de opmerking dat er lokaal mooie initiatieven zijn, maar dat het 

ontbreekt aan bestuurlijke aandacht? 
 

Namens de PvdA-fractie, 
 
Bea Enting 

Erica van Lente 


